



## Robert Bluj

Polen/Litauen/Poland/Lithuania

\*1970 in Vilnius. Studierte von 1992–1997 an der Fakultät für Malerei der Akademie der Bildenden Künste Warschau. Er erlangte dort 2014 auch die akademischen Grade Master of Arts und Ph. D. Freie Kunst. 2020 habilitierte er an der Akademie der Bildenden Künste Warschau auf dem Gebiet Konservierung und Restaurierung Plastischer Kunst. Im von ihm 2000 gegründeten Atelier können Kinder, Jugendliche und Erwachsene Zeichnen, Malerei und die Grundlagen der Komposition und Perspektive lernen. Das Atelier organisiert jährlich Workshops für junge Leute und Malerei-Events im Freien. Kursteilnehmer:innen an seiner Schule studieren häufig weiter an litauischen sowie europäischen Hochschulen. Bluj ist seit 2002 Mitglied der Litauischen Künstlervereinigung. Auf Beschluss des litauischen Kulturministeriums hält er seit 2005 den Status als Kunstschaffender inne. 2008 kuratierte er eine Malerei-Ausstellung für Künstler:innen polnischer Herkunft, die Mitglieder der Litauischen Künstlervereinigung sind.

\*1970 in Vilnius in Lithuania. From 1992 to 1997, Bluj studied painting at the Academy of Fine Arts in Warsaw and graduated with an MA in 2014. He received his PhD in Fine Arts at the same Academy in 2014. In 2020, he was awarded the Habilitation degree in the area of conservation and restoration of plastic arts at the Academy of Fine Arts in Warsaw. He also started a studio for children, young people and adults, teaching drawing, painting, composition and perspective. Each year, the studio organises workshops and open-air painting events. Many students who have completed a course in Bluj's school have continued their studies in higher education institutions in Lithuania and other European Union countries. Bluj has been a member of the Lithuanian Painters' Association since 2002. In 2005, he received the honorary Creator of Art status from the Lithuanian Culture Minister. In 2008, he curated an exhibition of paintings by members of the Lithuanian Artists' Association who are Polish by origin. <https://bluj.lt/pl>



Mädchen mit Zitronen, 2015, Öl- und Wachstechnik auf Leinwand, 142 x 180 cm  
Girl with Lemons, 2015, oil and wax technique on canvas, 142 x 180 cm